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ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΔΗΜΟΤΙΚΗΣ ΚΟΙΝΟΤΗΤΑΣ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 

ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ ΠΡΑΚΤΙΚΟΥ  

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗΣ  18/2022  

ΑΠΟΦΑΣΗ  34/2022  

 
 
 
Στην Καλαμάτα σήμερα, την 3η Αυγούστου 2022, ημέρα Τετάρτη και ώρα 11:30 π.μ., στην 

αίθουσα συνεδριάσεων, στο Δημοτικό Κατάστημα της οδού Αθηνών 99, συνέρχεται, μετά την 

ματαίωση της υπ’ αριθμ. 17 της 2-8-2022 συνεδρίασης επειδή δεν υπήρξε απαρτία, στην υπ΄ 

αριθμ. 18/2022  συνεδρίαση το Συμβούλιο της Δημοτικής Κοινότητας Καλαμάτας,  μετά την με 

αριθμ. πρωτ. 74801/2-8-2022 πρόσκληση του Προέδρου, η οποία επιδόθηκε στα μέλη του 

Συμβουλίου σύμφωνα με το νόμο, για συζήτηση και λήψη αποφάσεων επί των ιδίων θεμάτων 

της ημερήσιας διάταξης που περιέχονται στην προηγούμενη, υπ’ αριθμ. πρωτ. 73336/29-7-

2022, πρόσκληση της ματαιωθείσας συνεδρίασης. 

 

Παραβρίσκονται στη συνεδρίαση από τα μέλη του Συμβουλίου  οι  κ.κ.:  1) Λύρας Παναγιώτης, 

Πρόεδρος του Συμβουλίου, 2) Αλεξόπουλος Δημήτριος, 3) Αλεξόπουλος Ιωάννης, 4) 

Βασιλοπούλου Παναγιώτα, 5)  Γαϊτάνης  Φώτιος, 6) Διασάκος Σπυρίδων, 7)  Καλαμουδάκου 

Αλεξάνδρα, 8) Μπάμπαλη  Αικατερίνη, 9) Τσαλίκης Δημήτριος και 10) Χουσέας Σταύρος. 

  

Δεν παραβρίσκονται, αν και κλήθηκαν, τα μέλη κ.κ. 1) Αλεξανδροπούλου Παναγιώτα, 2) 

Καλογεροπούλου Παναγιώτα, 3) Κουφαλάκου Ευαγγελία, 4) Τσώλης Ηλίας και 5) Χαχής 

Ευάγγελος.   

 
Στη συνεδρίαση παραβρίσκονται επίσης ο Αντιδήμαρχος Καλαμάτας κ. Σκοπετέας Αναστάσιος 

και ο υπάλληλος της Διεύθυνσης Γεωτεχνικών Υπηρεσιών κ. Κωνσταντόπουλος Κων/νος, 

προκειμένου να ενημερώσουν το Σώμα επί του 2ου θέματος της ημερήσιας διάταξης και να 

δώσουν τις απαραίτητες διευκρινίσεις εάν χρειασθεί. 

  

Αφού επιτυγχάνεται έτσι η νόμιμη απαρτία ο κ. Πρόεδρος κηρύσσει την έναρξη αυτής.   
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……………………………………………………………………………………………………………... 

Στη συνέχεια εισάγεται από τον Πρόεδρο του Συμβουλίου για συζήτηση το 2ο θέμα της 

ημερήσιας διάταξης με τίτλο: 

Αφαίρεση δέντρων. 

Εισηγούμενος το θέμα ο κ. Πρόεδρος αναφέρεται στην με αριθμ. πρωτ. 65702/11-7-2022 
εισήγηση του Τμήματος Γεωτεχνικών Έργων της Διεύθυνσης Γεωτεχνικών Υπηρεσιών του 
Δήμου που ήταν στο φάκελο του θέματος και είχε αποσταλεί στα Μέλη του Συμβουλίου προς 
ενημέρωση και η οποία έχει αναλυτικά ως εξής: 
 
 
Θέμα: Έγκριση αφαίρεσης δέντρων που φύονται σε κοινόχρηστους χώρους του Δήμου Καλαμάτας 

 

Αίτημα της κας Πηνελόπης Ηλιοπούλου με αρ. πρωτ. 43354/10-05-2022 για την εκρίζωση δυο (2) 

ελαιοδέντρων και ανακατασκευή του πεζοδρομίου επί της οδού Νέστορος 6 διότι το ριζικό σύστημα 

των δέντρων έχει σηκώσει το τσιμεντένιο πεζοδρόμιο και ελλοχεύει κίνδυνος για τους πεζούς. 

  Έπειτα από αυτοψία γεωπόνου της Υπηρεσίας και δεδομένου ότι η Τεχνική Υπηρεσία θα 

προβεί σε ανακατασκευή του πεζοδρομίου, εισηγούμαστε την αφαίρεση των συγκεκριμένων δέντρων 

για τους παραπάνω λόγους και τη μη φύτευση άλλου είδους δέντρου στο συγκεκριμένο χώρο λόγω 

στενότητας του πεζοδρομίου.  

 

 O  

Αντιδήμαρχος Γεωτεχνικών Υπηρεσιών, Αγροτικής 

Ανάπτυξης & Εθελοντισμού 

 

Αναστάσιος Σκοπετέας  

 

Συν/να:  

1. Αίτημα Πηνελόπης Ηλιοπούλου με αρ. πρωτ. 43354/10-05-2022  

2. Σχετ. φωτογραφία 
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Επί του θέματος διεξάγεται διαλογική συζήτηση ως εξής: 

 
Είναι εδώ ο κ. Αντιδήμαρχος να μας πει κάτι περισσότερο. 
 
Είναι αναλυτική η εισήγηση της υπηρεσίας των Γεωτεχνικών Υπηρεσιών. Έχει 
γίνει αυτοψία και από τις Τεχνικές Υπηρεσίας και από τις Γεωτεχνικές. Είναι για 

αφαίρεση δύο ελιών. 
Εάν θέλει και ο υπηρεσιακός ο κ. Κωνσταντόπουλος να πει κάτι παραπάνω .. 
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ. Κωνσταντόπουλος. 

 
(Υπάλληλος Διεύθυνσης Γεωτεχνικών Υπηρεσιών): Πρόκειται για δύο 
μικρά ελαιόδεντρα, τα οποία έχουν δημιουργήσει πρόβλημα στο 

κράσπεδο και η δημότισσα που έκανε το αίτημα, σε συνεννόηση με την Τεχνική Υπηρεσία, δεν 
ξέρω πως θα επιμερισθεί η κάλυψη των εξόδων, έχουν συνεννοηθεί να γίνει ανάπλαση του 
πεζοδρομίου αυτού μπροστά στην οικία της. Οπότε ζητούν και προφορικά η Τεχνική Υπηρεσία 
από εμάς και η δημότισσα με το αίτημά της να προχωρήσει η αφαίρεση των δύο δέντρων, τα 
οποία δύο δέντρα δεν είναι κατάλληλα για να…, θα τα παίρναμε να τα μεταφυτεύσουμε εάν 
ήταν δυνατόν,  αλλά δεν αξίζει τον κόπο γιατί είναι και σάπια στον κορμό τους, οπότε δεν 
αξίζει να τα πάμε κάπου αλλού και γι’ αυτό προτείνουμε την αφαίρεσή τους. 

 
Εμάς κ. Αντιδήμαρχε, πρώτα απ’ όλα μας προβληματίζει κάθε φορά που έρχεται 
μία έγκριση αφαίρεσης δέντρων. Έχουμε όλοι την ίδια ευαισθησία, δεν υπονοώ 

κάτι άλλο, αλλά όταν έρχεται μία εισήγηση να αφαιρεθούν ελαιόδεντρα είναι ακόμη 
μεγαλύτερη η ευαισθησία στην πόλη τη δική μας να μην βρίσκεται ένας τρόπος να σωθούν τα 
ελαιόδεντρα και να προτιμάται η λύση της αφαίρεσης, της εκρίζωσης κιόλας. Η λέξη 
¨εκρίζωση¨ δύο ελαιοδέντρων μέσα στην Κοινότητα Καλαμάτας ακούγεται βαριά. Υπάρχει 
δυνατότητα να σωθούν; 

 
Όπως είπε και ο κ. Κωνσταντόπουλος είναι σάπια στον κορμό, αλλιώς θα τα 
κάναμε μεταφύτευση, όπως έχουν και άλλες μεταφυτεύσεις όπως στο 

Φραγκοπήγαδο, διάφορες ελιές που έχουμε βάλει σε εκείνο το σημείο. 
 
Εκεί ήταν να δημιουργηθεί πάρκο, όχι από αφαίρεση δέντρων από κάπου που 
ενοχλούσαν. 

 
ΣΚΟΠΕΤΕΑΣ: Όχι αλλά γενικά τα υγιή δέντρα τα έχουμε μεταφυτεύσει. 

 
Να πω κάτι; Μια γενική άποψη. 
Τα ελαιόδεντρα, είμαστε Μεσσήνιοι, τα έχουμε σε εκτίμηση, αλλά, κατ’ 

αρχήν, δεν είναι δέντρα για πεζοδρόμια και πόσο σε πεζοδρόμια του μισού μέτρου που 
εμποδίζουν τη διάβαση πεζών, ΑμεΑ, καροτσιών, κλπ. Κάτι τέτοιο είναι και το συγκεκριμένο. 
Επίσης, δεν το αναφέρει η εισήγηση, περιορίζουν την ελεύθερη διάβαση των πεζών.  
Εκτός από το ότι δεν είναι για πεζοδρόμια είναι για κάποιες πλατείες μεγάλες, που έχουν 
ελεύθερο χώρο να αναπτυχθούν, έχουν και καρπούς και όταν έχουν καρπούς είναι ακόμη πιο 
επικίνδυνα και εάν είναι ειδικά και χοντρολιές, γιατί έχουμε και τη συνήθεια να φυτεύουμε και 
γι’ αυτό κάποια στιγμή ως Κοινότητα σε συνεννόηση με την Υπηρεσία θα πρέπει να υπάρχει 
κάτι που να  απαγορεύει οποιονδήποτε να φυτεύει ότι θέλει και όπου θέλει. Κυρίως 
προτεραιότητα, κι εγώ μιλάω και ως δημότης και όχι ως γεωπόνος των Γεωτεχνικών 
Υπηρεσιών, ότι προτεραιότητα έχει η ελεύθερη διάβαση πεζών και υπάρχει νόμος πάνω σε 
αυτό, ότι πρέπει να αφήνεται ελεύθερη πρόσβαση 1,80 - 2 μέτρα για να περνάνε καρότσια, 
κλπ. Παντού στην Ελλάδα, δεν είναι μόνο εδώ, φυτεύει ο καθένας ότι θέλει και όπου θέλει, 
χωρίς να ρωτήσει την Υπηρεσία.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:   

ΣΚΟΠΕΤΕΑΣ: 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΣΚΟΠΕΤΕΑΣ: 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: 
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Εντάξει, έχουμε μια ευαισθησία στις κοπές, τα συγκεκριμένα δεν είναι … είναι και σε αυτή την 
κατηγορία, αλλά μια γενικότερη τοποθέτηση μιας και αναφερθήκατε στην ευαισθησία των 
ελαιοδέντρων.   

 
Κε Κωνσταντόπουλε τα δύο ελαιόδεντρα που αναφέρετε είναι αυτά που 
εικονίζονται στη φωτογραφία;. 

  
ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι. 

 
Η εκτίμηση της υπηρεσίας είναι ότι αυτά τα ελαιόδεντρα δεν μπορούν να 
μεταφυτευτούν πουθενά αλλού; 

  
Όχι, επειδή ο κορμός τους είναι σάπιος. Δεν αξίζει να τα πάμε  κάπου 
αλλού γιατί δεν θα υπάρχει επιτυχία μεταφύτευσης, αλλά δεν είναι και 

αισθητικώς καλά. 
 
ΜΠΑΜΠΑΛΗ: Θα εξαφανιστούν τελείως οι ρίζες; 

 
Εμείς, η Υπηρεσία, θα κόψουμε το δέντρο και η Τεχνική Υπηρεσία θα 
προχωρήσει σε ανάπλαση, θα κάνει εκσκαφή των ριζών και θα κάνει 

καινούργια πλακόστρωση γιατί έχει ανασηκωθεί το πεζοδρόμιο σε εκείνο το σημείο. 
 
Ψηφίζουμε. 
Εγώ ψηφίζω ΚΑΤΑ. 

 
ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ ΙΩΑΝ.: ΥΠΕΡ. 
 
ΚΑΛΑΜΟΥΔΑΚΟΥ: ΥΠΕΡ. 
 
ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ ΔΗΜ.: ΥΠΕΡ. 
 
ΤΣΑΛΙΚΗΣ: ΛΕΥΚΟ. 
 
ΧΟΥΣΕΑΣ: ΥΠΕΡ. 
 
ΓΑΪΤΑΝΗΣ: ΥΠΕΡ. 
 
ΒΑΣΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: ΥΠΕΡ. 
 
ΜΠΑΜΠΑΛΗ: ΛΕΥΚΟ. 
 
ΔΙΑΣΑΚΟΣ: ΥΠΕΡ. 

 
Εννοείται ότι το ΚΑΤΑ είναι κατά της εκρίζωσης, όχι κατά της ενέργειας και ΥΠΕΡ 
της μεταφοράς.  

 
 
 
Το Συμβούλιο της Δημοτικής Κοινότητας Καλαμάτας, αφού λαμβάνει υπόψη του την 
παραπάνω εισήγηση, τις διατάξεις των άρθρων 73, 83 & 84 του Ν. 3852/2010 «Καλλικράτης», 
όπως τροποποιήθηκαν και ισχύουν,  καθώς και το αποτέλεσμα της σχετικής ψηφοφορίας όπως 
καταγράφεται παραπάνω, κατά πλειοψηφία, 

 
Α Π Ο Φ Α Σ Ι Ζ Ε Ι         

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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Εκφράζει στην Επιτροπή Ποιότητας Ζωής του Δήμου Καλαμάτας θετική γνώμη για 
την αφαίρεση  δύο (2)  ελαιοδένδρων  από το πεζοδρόμιο επί της οδού Νέστορος 6 
στην Καλαμάτα και τη μη φύτευση άλλου είδους δέντρου στο συγκεκριμένο χώρο 
λόγω στενότητας του πεζοδρομίου, σύμφωνα με την αριθμ. πρωτ. 48724/24-5-
2022 εισήγηση του Τμήματος Γεωτεχνικών Έργων της Διεύθυνσης Γεωτεχνικών 
Υπηρεσιών του Δήμου Καλαμάτας, η οποία καταχωρείται αναλυτικά στο ιστορικό 
της απόφασης αυτής. 
 
 
Έτσι συντάσσεται αυτό το απόσπασμα πρακτικού το οποίο υπογράφεται όπως ακολουθεί : 

ΤΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΤΗΣ ΚΟΙΝΟΤΗΤΑΣ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ ΜΕΛΗ 

Λύρας Παναγιώτης  1. Αλεξόπουλος Δημήτριος 

  2. Αλεξόπουλος Ιωάννης 

  3. Βασιλοπούλου Παναγιώτα 

  4. Γαϊτάνης Φώτιος 

  5. Διασάκος Σπυρίδων 

  6. Καλαμουδάκου Αλεξάνδρα 

  7. Μπάμπαλη Αικατερίνη 

  8. Τσαλίκης Δημήτριος 

  9. Χουσέας Σταύρος 

 
Ακριβές Απόσπασμα 

Καλαμάτα, 4 Αυγούστου 2022 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ  
ΔΗΜΟΤΙΚΗΣ ΚΟΙΝΟΤΗΤΑΣ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 

 
 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ι. ΛΥΡΑΣ 


